
 

 

ソフトウェア使用契約書 

 

 

この「ソフトウェア使⽤契約書」（以下本契約という）は，三菱電機株式会社（以下弊社という）が製造及び販売する本ソフト
ウェアに適用されます。ソフトウェアは記録媒体上のプログラム，及び関連する文書類の全てを意味します。 

 
第 1 条（使用権） 
弊社は本契約により，使⽤者に対し使⽤権を与えることに同意し，使⽤者は以下の各条項を承諾し，この使⽤権を契約者以

外に譲渡せず，かつ独占的な使用権を持たないことに同意します。 
 
第 2 条（ソフトウェアの複製） 

使用者は本件ソフトウェアの全部又は一部を複製してはならないものとします。ただし，次の（１）号に該当する場合に限り複製
することができます。 
（１）本件ソフトウェアの安全対策上の理由により，指定コンピュータに限定し使⽤する目的で複製することができます。ただし，弊

社が本件ソフトウェアの複製を可能にする手当てをしてあるソフトウェアに限られます。 
 
第 3 条（指定コンピュータ以外での使用） 

指定コンピュータ以外で使用しないものとします。ただし，次の各号に該当する場合は，その事態が消滅するまでの期間，指定コ
ンピュータ以外のコンピュータで一時的に使用することができるものとします。 
（１）指定コンピュータが保守点検，調整，故障等の作業のため使用できない場合。 
（２）指定コンピュータの据付が完了していない場合。 

 
第 4 条（責任の制限） 
（１）弊社は本件ソフトウェアが使用者の特定の目的のために適当又は有用であることについての保証はしません。 
（２）弊社は使⽤者が本契約に基づき許諾された使⽤権を⾏使することにより⽣じた使⽤者の損害あるいは第三者から使⽤者に対

する請求に対して⼀切の責任を負いません。 
 
第 5 条（本件ソフトウェアの仕様変更） 
弊社は本件ソフトウェアの仕様を，予告なく変更することがあります。 

本件ソフトウェアを使用者が改変することは，弊社の文書による許可がない限り許容しません。また弊社は使用者によって改変された
ソフトウェアに関しては，⼀切の責任を負いません。 

 
第 6 条（著作権） 

本件ソフトウェアの著作権は，弊社に帰属します。第 2 条に規定する複製物についても，その著作権は弊社に帰属します。ただ
し，本件ソフトウェアが記録されている記録媒体は弊社には帰属しません。 

 
第 7 条（秘密保持） 
利⽤者は本件ソフトウェア，及び複製物，ならびにそれらの関連資料を秘密扱いとし，これらを⼀切開⽰してはならないものとしま

す。 
使⽤者は本契約に基づき知得した弊社の業務上の⼀切の秘密を，第三者に漏洩してはならないものとします。 

 
第 8 条（契約期間） 
本契約は，使⽤者が本契約に同意し，本件ソフトウェアをインストールしたときから，下記に定める各号により効⼒がなくなるまで

有効に存続するものとします。 
（１）使⽤者は，弊社に⽂書で通知してから１ヶ⽉以内に使⽤権を終了させることができます。 
（２）弊社は，使⽤者が本契約に違反した場合，使⽤権を終了させることができます。 

 
第 9 条（国外持出の禁止） 

使用者は，事前に弊社の文書による許可がない限り，本件ソフトウェアを日本国外に持出あるいは送付してはならないものとしま
す。 

 
第 10 条（終了） 
本契約による使⽤権を終了する場合，その⽇から起算して 1 ヶ月以内に本件ソフトウェアのオリジナル及び複製物，印刷物等の

全てを弊社に返送するか破壊したことを証明する証明書を弊社へ返送することとします。なお，返送，破壊のための全ての費用は使
用者が負担するものとします。 

 

 

 

 

The Software end user license agreement 
 

 

CORPORATION (hereinafter referred to as "MITSUBISHI") to you (hereinafter referred to as "CUSTOMER"). The term"SOFTWARE" 

means any program on any media and any and all related documents and materials provided herewith by MITSUBISHI. 

 

The SOFTWARE is protected by copyright laws and international copyright treaties as well as any other applicable intellectual property 

laws and treaties. The SOFTWARE is licensed under the terms and conditions herein, not sold. 

 

ARTICLE 1 - GRANT OF LICENSE 

1.1 MITSUBISHI hereby grants to CUSTOMER a non-exclusive and non-transferable license to use one copy of the SOFTWARE in 

object code form on a single module. 

1.2 MITSUBISHI hereby grants to CUSTOMER a non-exclusive and non-transferable license to make one (1) copy of the SOFTWARE 

for ARCHIVAL PURPOSES ONLY; provided, however, that such copy shall contain the same copyright notice and proprietary 

marking appearing on the original SOFTWARE.  

 

ARTICLE 2 – COPYRIGHT 

All title and copyrights in and to the SOFTWARE and any copies of the SOFTWARE shall be owned by MITSUBISHI. All rights not 

specifically and expressly granted to the CUSTOMER under this Agreement shall be reserved by MITSUBISHI. 

 

ARTICLE 3 – RESTRICTIONS 

Except as expressly provided in the above Article 1, CUSTOMER shall not: 

(a) make any copy or copies of the SOFTWARE; 

(b) modify the SOFTWARE; 

(c) sell, distribute, sub-license, lease, rent, assign, transfer or otherwise dispose of the SOFTWARE; 

(d) reverse engineer, decompile or disassemble the SOFTWERE; 

(e) sub-license, assign or transfer the rights granted to CUSTOMER hereunder. 

 

ARTICLE 4 - LIMITED WARRANTY 

4.1 MITSUBISHI will, free of charge, repair or replace any defective recording media upon which the SOFTWARE is recorded if the 

media is returned by CUSTOMER to the location where CUSTOMER obtained it within ninety (90) days from the date of initial 

receipt of the SOFTWARE by CUSTOMER. This limited warranty does no cover defects due to any accident, abuse or misapplication, 

or any cause occurring after the initial receipt of the SOFTWARE by CUSTOMER. The repair or replacement of the SOFTWARE 

pursuant to this Article 4.1 shall be CUSTOMER's exclusive remedy. 

4.2 MITSUBISHI does not warrant that the functions of the SOFTWARE will meet CUSTOMER's requirements or that SOFTWARE 

operation will be error-free or uninterrupted.  

 

ARTICLE 5 - LIMITATION OF LIABILTY 

MITSUBISHI SHALL NOT BE LIABLE FOR ANY DAMAGES INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, GENERAL, DIRECT,INDIRECT, SPECIAL, 

INCIDENTAL, OR CONSEQUENTIAL DAMAGES (INCLUDING BUT NOT LIMITED TO LOSS OF PROFITS, BUSINESS INTERRUPTION AND 

THE LIKE),WHETHER BASED ON CONTRACT, TORT, OR ANY OTHER LEGAL THEORY, AND EVEN IF ADVISED OF THE POSSIBILITY OF 

SUCH DAMAGES. 

 

ARTICLE 6 - EXPORT CONTROL 

CUSTOMER agrees to comply strictly with all applicable laws and regulations including but not limited to export control laws and 

regulations.CUSTOMER shall not, without MITSUBISHI's prior written consent and any applicable governmental approval, carry out 

or export the SOFTWARE, directly or indirectly, to any country other than the country where CUSTOMER initially obtained the 

SOFTWARE.  

 

ARTICLE 7 - TERM AND TERMINATION 

7.1 Unless terminated under this Agreement, this Agreement shall continue in effect indefinitely. 

7.2 MITSUBISHI may terminate this Agreement if CUSTOMER fails to comply with any of the terms and conditions of this Agreement. 

7.3 CUSTOMER may, with one (1) month prior written notice to MITSUBISHI, terminate this Agreement. 

7.4 On termination of this Agreement for any reason, all CUSTOMER's rights granted by under this Agreement shall be automatically 

terminated and CUSTOMER shall promptly cease to use all the SOETWARE and, at CUSTOMER's costs, i) shall promptly return all 

copies of the SOFTWARE to MITSUBISHI or ii) shall promptly destroy all copies of the SOFTWARE and submit to MITSUBISHI a 

certificate testifying that all copies of the SOFTWARE have been destroyed. 

 

ARTICLE 8 – MISCELLANEOUS 

8.1 This Agreement shall be governed in all respects by the laws of Japan. 

8.2 CUSTOMER agrees and acknowledges that CUSTOMER's breach or threatened breach of this Agreement will cause irreparable 

injury to MITSUBISHI and that, in addition to any other remedies that may be available, in law, in equity or otherwise, MITSUBISHI 

shall be entitled to obtain injunctive relief against threatened breach of this Agreement or the continuation of any such breach by 

CUSTOMER in any competent court. 

 

 

 

 

软软软软件使用合同件使用合同件使用合同件使用合同书书书书    

 
 
本协议中的所有条款和条件适用于三菱电机（以下简称“三菱”）所提供给您（以下简称“用户”）的软件产品。这里
的“软件”包括三菱所提供的在任何介质上运行的任何程序以及所有任何相关的文本和材料。 
此软件受版权法，国际版权公约以及任何适用的知识产权法令及公约的保护。根据本协议中条款与条件之规定，仅授权
您 
使用此软件，而未将此软件出售给您。 
 
条款条款条款条款 1111––––许许许许可可可可证证证证授授授授权权权权 
1.1 三菱授予用户非独家并且不可转让的许可，在一台计算机上使用一份此软件的拷贝。 
1.2 三菱授予用户非独家并且不可转让的许可，允许您出于备份目的复制一份软件的备份。但备份副本中必须包含此

软件的所有版权信息和其它通告。 
 
条款条款条款条款 2222––––版权版权版权版权    

三菱拥有此软件所含有的一切标题和版权以及任何此软件的副本。三菱保留未在本协议中明确授予用户的所有权利。 
 
条款条款条款条款 3333––––限制限制限制限制    

除了在条款 1 中规定的情况外，用户不可以： 
1) 复制一份或多份本软件； 
2) 对此软件进行修改； 
3) 将此软件出售、分发、再授权、出租、租赁、分配、转让或其它的处置； 
4) 对此软件进行反编译、反汇编或逆向工程； 
5) 将该软件的权利再授权，分配或转让给用户以外。 
 
条款条款条款条款 4444––––有限产品质保有限产品质保有限产品质保有限产品质保    

4.1 三菱将自用户购买之日，即销售发票初始之日起九十（90）天内无偿修复或更换任何有瑕疵的安装此软件的介质，
前提是用户将此软件的介质返还到原购买地点。在用户购买软件的销售发票初始之日后，三菱不承诺由于意外、滥
用或其它原因导致的故障。根据条款 4.1 规定的对软件的修复或更换是赋予用户特定的权利。 

4.2 三菱不保证此软件的功能满足用户的需要或者软件运行将没有错误或者无障碍的。 
4.3 除了条款 4 规定的情况外，本协议中明确阐述的保证将取代所有其它保证，不承诺任何其它保证，包括（但不限

于）对此软件或介质的不侵犯第三方权利的默示保证，适销性和或针对特定目的的适用性。 
 
条款条款条款条款 5555––––有限责任有限责任有限责任有限责任    

任何情况下，三菱都不对因合同，侵犯或其他法律问题导致的总体的，直接的，间接的，特殊的，偶发的或者连带的损
失（包括，但不限于，利润损失，商业中断和其他），即使已被告知产生这些损失的可能性。 
 
条款条款条款条款 6666––––出口管制出口管制出口管制出口管制    

用户同意并保证严格遵守所有适用的法律，包括（但不限于）出口控制法律和法规。用户未经三菱书面允许和任何政府
批准，不得直接或间接将此软件向用户获得此软件国家以外的国家出口或使用。 
 
条款条款条款条款 7777––––期限和终止期限和终止期限和终止期限和终止    

7.1 本协议在终止前有效。 
7.2 一旦用户违反本协议中的任何条款和条件，三菱有权终止此协议。 
7.3 用户可以提前一（1）个月书面提出终止协议。 
7.4 由于任意原因导致协议终止，本协议授予用户的一切权力也立即自动终止。用户应该立即停止使用所有的软件，并

且 
负责 1） 立即归还三菱此软件的所有副本 或 2）销毁此软件的所有副本并且向三菱提交所有副本已经被销毁的相关证

明。 
 
条款条款条款条款 8888––––一般性条约一般性条约一般性条约一般性条约    

8.1 本协议受日本法律约束，并由其解释。 
8.2 用户同意并且承认用户对于协议的违背和可能的违背都将对三菱带来无法挽救的伤害，所以除了法律或者其它公

平途径能带来的补救方法之外，三菱拥有对用户可能违背此协议或者继续违背此协议行为采取强制性措施来减少
损失的权力。 
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